

Press Release

Masraf Al Rayan: Announcement of Intention to Purchase Minority Shares in UK Subsidiary Al Rayan Bank Plc

Doha, 4 November 2024: Masraf Al Rayan QPSC ("MAR") announces its intention to purchase the stake of Minority Shareholders of 1.66% of the share capital of its UK subsidiary, Al Rayan Bank Plc (formerly Islamic Bank of Britain) (hereinafter referred to as "ARB"), an entity incorporated and registered under the laws of England and licensed by United Kingdom regulatory authorities, subject to Minority Shareholders' approval ("the Transaction").

ARB is currently 73.76% and 24.59% owned by MAR and Qatar Holding LLC respectively. The remaining 1.66% of share capital is owned by Minority Shareholders, being retail and corporate investors from UK and other jurisdictions.

ARB has never paid a dividend to shareholders since incorporation and there has been no public dealing facility or material liquidity for Minority Shareholders to trade their ARB shares since ARB's delisting from the AIM market of the London Stock Exchange in 2011. The Transaction is therefore an exceptional (and the only current) opportunity available to ARB Minority Shareholders as a group to sell their shares and exit their investments in ARB.

The purchase price of 1.25 pence (GBP 0.0125) per share is the result of an independent valuation. The independent directors of ARB's Board of Directors consider the Transaction to be fair and reasonable and are unanimously recommending that Minority Shareholders vote in favour of the Transaction at the meeting of ARB Minority Shareholders called to consider the Transaction.

The meeting of ARB Minority Shareholders called to consider the Transaction will be held on 20 November 2024 in London, in accordance with applicable local laws and regulations.

Further disclosures will be made in due course upon the progress and execution of the Transaction.

For further details, please refer to ARB's website www.alrayanbank.co.uk (investor relations section).

The Transaction is subject to English law.

END



بیان صحفی

مصرف الريان: الإعلان عن نية شراء حصص الأقلية في الشركة التابعة بنك الريان بالمملكة المتحدة

الدوحة ٤ نوفمبر ٢٠٢٤: يعلن مصرف الريان شمع ق. عن نيته شراء حصص مساهمي الأقلية البالغة ١,٦٦٪ من رأسمال شركته التابعة بالمملكة المتحدة "بنك الريان بي أل سي" (البنك البريطاني الإسلامي سابقاً) (يشار إليه فيما بعد بعبارة "بنك الريان بريطانيا") وهي شركة مسجلة ومؤسسة وفقاً لقوانين إنجلترة ومرخصة من الجهات التنظيمية بالمملكة المتحدة، مع مراعاة الحصول على موافقة مساهمي الأقلية ("العملية").

بنك الريان بريطانيا مملوك حالياً بنسبة ٧٣,٧٦٪ من مصرف الريان ش.م.ع.ق. وبنسبة ٢٤,٥٩٪ من قطر القابضة. النسبة المتبقية البالغة ١,٦٦٪ مملوكة من مساهمي الأقلية وهم عبارة عن مستثمرين أفراد وشركات من المملكة المتحدة ودول مختلفة أخرى.

لم يوزع بنك الريان بريطانيا أي أرباح على المساهمين منذ تأسيسه ولم يكن هناك إمكانية للتداول العام أو لتسييل جوهري متاحة لمساهمي الأقلية للتصرف بأسهمهم في بنك الريان بريطانيا وذلك منذ إلغاء إدراج البنك من سوق التداول الثانوية في بورصة لندن في العام ٢٠١١. وبالتالي تشكّل العملية فرصة استثنائية (والوحيدة المتوفرة حالياً) لمساهمي الأقلية في بنك الريان بريطانيا.

سعر الشراء المعروض هو ١,٢٥ بنس (أي ٠,٠١٢٥ جنيه إسترليني) لكل سهم. تم التوصل إلى هذا السعر عقب عملية تقييم مستقلة وقد أقر الأعضاء المستقلون بمجلس إدارة بنك الريان بريطانيا بأن العملية عادلة ومعقولة وأجمعوا على التوصية لمساهمي الأقلية في بنك الريان بريطانيا المدعوة للانعقاد للنظر في العملية.

ينعقد اجتماع الجمعية العامة لمساهمي الأقلية ببنك الريان بريطانيا المدعوة للنظر في العملية يوم ٢٠ نوفمبر ٢٠٢٤ في لندن وفقاً للقوانين والأنظمة المحلية النافذة.

سيتم إجراء المزيد من الإفصاحات في حينه مع تقدم العملية وتنفيذها.

لمزيد من التفاصيل، يرجى مراجعة الموقع الإلكتروني لبنك الريان بريطانيا – قسم علاقات المستثمرين على العنوان التالي www.alrayanbank.co.uk

تخضع هذه العملية للقانون الإنجليزي.

انتهى